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UDALBATZA OSOAK  2020ko UZTAILAREN 
30ean EGINIKO 10/20 ZENBAKIKO OHIKO 
OSOKO BILKURAKO AKTA. 

 ACTA DE LA SESION ORDINARIA Nº 10/20 
CELEBRADA POR EL PLENO DE LA 
CORPORACION MUNICIPAL EL DÍA 30 DE JULIO 
DE 2020. 
 

BERTARATUAK:  ASISTENTES: 
 
JARDUNEKO ALKATEA: 

  
ALCALDE EN FUNCIONES: 

JON CUESTA ESCAMILLA JN. (EAJ-PNV)  
 

 D. JON CUESTA ESCAMILLA (EAJ-PNV) 
 

ZINEGOTZIAK:  CONCEJALES: 
ARGIÑE DE LA CRUZ ORTUZAR AND (EAJ-PNV)  
EDU MENA SANTAMARÍA JN. (EAJ-PNV)  
IRATXE ETXEANDIA PEREZ AND. (EAJ-PNV)  
IÑAKI URRUTIA DEL CURA JN. (EAJ-PNV)   
MAITANA MARTINEZ GOIRI AND (PSE-EE(PSOE))  
ROBERTO GALINDEZ DEL RIO JN. (PSE-EE(PSOE))  
GENTZANE CARRIÓN GÓMEZ AND. (EH-BILDU) 
BORJA ALLENDE GONZALEZ AND. (EH-BILDU) 
KOLDO SILVA URCELAY JN. (INDAZ). 
MAITE GONZALEZ LEZCANO AND. (INDAZ). 
XAVIER LEDESMA LÓPEZ JN. (ELKARREKIN-
PODEMOS) 

 Dª. ARGIÑE DE LA CRUZ ORTUZAR. (EAJ-PNV) 
D. EDU MENA SANTAMARÍA (EAJ-PNV) 
Dª. IRATXE ETXEANDIA PÉREZ (EAJ-PNV) 
D. IÑAKI URRUTIA DEL CURA (EAJ-PNV) 
Dª. MAITANA MARTINEZ GOIRI (PSE-EE(PSOE))  
D. ROBERTO GALINDEZ DEL RIO (PSE-EE(PSOE))  
Dª. GENTZANE CARRIÓN GÓMEZ (EH-BILDU) 
D. BORJA ALLENDE GONZALEZ. (EH-BILDU) 
D. KOLDO SILVA URCELAY (INDAZ) 
Dª MAITE GONZALEZ LEZCANO (INDAZ) 
D XAVIER LEDESMA LÓPEZ  (ELKARREKIN -
PODEMOS)  
 

IDAZKARI NAGUSIA:  SECRETARIA GENERAL  
PAULA COSTAS ROMERO AND.  Dª. PAULA COSTAS ROMERO. 

 
UDAL KONTU-HARTZAILEA:  INTERVENTORA MUNICIPAL: 
CRISTINA OLANO MARTÍN AND.  Dª. CRISTINA OLANO MARTÍN. 

 
EZ DIRA BERTARATU:  NO ASISTE: 
MAITE ETXEBARRIA AZPIOLEA AND. (EAJ-PNV  Dª MAITE ETXEBARRIA AZPIOLEA. (EAJ-PNV) 

 
Akta hau osoko bilkuraren grabazioarekin osatzen 

da. Grabazioak idazkariaren sinadura elektronikoa du, 
eta URL honen bidez eskura daiteke, udal-
webgunean: 

 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/b

atzar/168 

 La presente Acta se completa con la grabación de 
la sesión, que lleva la firma electrónica de la 
Secretaria y está disponible en la web municipal, a la 
que se puede acceder a través de la siguiente URL: 

 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/b

atzar/168 
 

Abanto Zierbenako udaletxearen bilkura-aretoan, 
bi mila eta hogeiko uztailaren hogeita hamarreko 
bederatziak direnean, bildu da, lehen deialdian eta 
ohiko bilkura egiteko xedearekin, Udalbatza Osoa, 
Jon Cuesta Escamilla jarduneko alkate jaunaren 
zuzendaritzapean eta goian zerrendatu diren 
zinegotzi jaun eta andreen parte-hartzearekin. 

 

 En el Salón de Sesiones de la Casa Consistorial 
de Abanto y Ciérvana, siendo las nueve horas del día 
treinta de julio de dos mil veinte, se reúne, en 
primera convocatoria y al objeto de celebrar sesión 
ordinaria, el Pleno de la Corporación Municipal, bajo 
la Presidencia del Sr. Alcalde en funciones, D. Jon 
Cuesta Escamilla, y con la asistencia de los Sres. 
Concejales y las Sras. Concejalas que arriba se 
expresan. 

 
Udalbatzako idazkari nagusiak ziurtatu du 

ekitaldia, Paula Costas Romero andreak. 
 Da fe del acto la Secretaria General de la 

Corporación, doña Paula Costas Romero.  
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https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
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Cristina Olano Martin udal kontu-hartzaile andrea 
ere bertaratu da 

 Asiste también la Sra. Interventora Municipal, 
doña Cristina Olano Martín. 

 
Bilkurari hasiera eman ondoren, jarduneko alkate 

jaunak bertaratutako publikoari jakinarazi dio saioa 
grabatuko dela, ez soilik soinu-formatuan, baizik eta 
baita ikus-entzunekoan ere, ondoren Interneten bidez 
hedatzeko. Beraz, bertan parte hartzeak esan nahi du 
baimen inplizitua ematen dela irudia eta ahotsa 
grabatu eta hedatzeko. Halaber, bilkurako kideei 
ohartarazi die garrantzitsua dela ez adieraztea datu 
pertsonalak euren esku-hartzeetan; hori soilik 
beharrezkoa den kasuetan egin behar da, Datuak 
Babesteko Euskadiko Agentziak gomendatzen duen 
moduan. 

 Abierto el acto, el Sr. Alcalde en funciones 
informa al público asistente de que la sesión será 
grabada, en formato no solo sonoro sino audiovisual, 
para su posterior difusión a través de Internet, de tal 
forma que, la participación en la misma, implicará su 
consentimiento implícito para la grabación y difusión 
de la imagen y de la voz. Igualmente, advierte a los 
y las miembros del Pleno de la importancia de no 
incluir datos de carácter personal en sus 
intervenciones, salvo que sea estrictamente 
necesario, tal y como recomiendo la Agencia Vasca 
de Protección de Datos. 

 
Jarraian, AZTERGAIEN ZERRENDA hau osatzen 

duten gaiak jorratuko dira:  
 A continuación, se procede a tratar los asuntos 

que integran el siguiente ORDEN DEL DÍA: 
 

EBAZPENAK. 
 

 PARTE RESOLUTIVA. 
 

1. ONESTEA, BIDEZKOA BADA, 2020KO 
EKAINAREN 25EKO 9/20 ZENBAKIKO OHIKO 
OSOKO BILKURAREN AKTA. 

  1. APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA DE 
LA SESIÓN ORDINARIA Nº 9/20 DEL PLENO, DE 
FECHA 25 DE JUNIO DE 2020. 

 
Udalburuak galdetu du ea Udalbatzako kideren 

batek ohar bat duen aurreko saioko aktaren inguruan, 
zeina deialdiarekin  batera banatu zen. 

 Por la Presidencia se pregunta si algún miembro 
de la Corporación tiene que formular alguna 
observación al acta de la sesión anterior, distribuida 
con la convocatoria. 

 
Ez denez oharrik egin, aho batez onetsi da 2020ko 

ekainaren 25eko 9/20 zenbakiko ohiko osoko 
bilkuraren akta, bere termino propioetan. 

 

 No formulándose ninguna observación, queda 
aprobada por unanimidad el acta de la sesión 
ordinaria nº 9/20, celebrada el día 25 de junio de 
2020, en sus propios términos. 

 
2. BEHIN BETIKO ONESTEA, BIDEZKOA BADA, 

GALLARTAKO UE-GA-06 UNITATEKO 
BOLUMENEN ANTOLAMENDURAKO 
XEHETASUN-AZTERKETA. (Esp.: PL-009-19). 

 2. APROBACIÓN DEFINITIVA, SI PROCEDE, 
DEL ESTUDIO DE DETALLE PARA LA 
ORDENACIÓN DE VOLÚMENES EN LA UE-GA-06 
DE GALLARTA. (Expte.: PL-009-19). 

 
Idazkari andreak Lurraldea Informazio Batzordeak 

2020ko uztailaren 23ko bilkuran formulatutako 
irizpena irakurri du, jarraian hitzez hitz transkribatzen 
den proposamenaren aldekoa: 

 La Sra. Secretaria procede a dar lectura al 
dictamen formulado por la Comisión Informativa de 
Territorio, en sesión celebrada el 23 de julio de 2020, 
en sentido favorable a la propuesta que a 
continuación se transcribe literalmente: 

 
Tokiko Gobernu Batzordeak 2020ko urtarrilaren 

2an egindako saioan erabaki zuen hasiera batean 
onestea Gallartako UE-GA-06 unitateko xehetasun-
azterketa, Udaleko arkitekto-buruaren 2019ko 
azaroaren 15eko eta Hirigintzako aholkulari 
juridikoaren 2019ko abenduaren 19ko aldeko 
txostenekin bat etorrita. 

 “La Junta de Gobierno Local, en sesión celebrada 
con fecha 2 de enero de 2020, acordó aprobar 
inicialmente el Estudio de Detalle de la UE-GA-06 de 
Gallarta, de acuerdo con los informes favorables del 
Arquitecto Jefe Municipal, de fecha 15 de noviembre 
de 2019, y de la Asesora Jurídica de Urbanismo, de 
fecha 19 de diciembre de 2019. 

 
Espedientea jendaurrean jarri zen hogei egunez, 

iragarkia argitaratuz BAOn 2020ko otsailaren 12an 
(29. zk.), eta Deia egunkarian 2020ko otsailaren 
10ean. Ez da alegaziorik aurkeztu. 

 Sometido el expediente a información pública 
durante veinte días, mediante anuncio en el BOB nº 
29 del día 12 de febrero de 2020, y en el diario 
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“Deia” del 10 de febrero de 2020, no se han 
presentado alegaciones. 

 
Espedientean jasota dago Eusko Jaurlaritzako 

Kultur Ondarearen zuzendariaren 2020ko otsailaren 
17ko Ebazpena. Horren arabera, "...xehetasun-
azterlanean ez da antzematen eraginik izango denik 
kultur-ondarean". Halaber, espedientean jasota dago 
Bizkaiko Foru Aldundiko Kultura Ondarearen 
Zerbitzuak 2020ko otsailaren 20an egindako 
txostena. Horren arabera, "baieztatu da ez dagoela 
babesteko ondasunik, Euskal Kultura Ondarearen 
6/2019 Legearen arabera...". 

 Constan en el expediente la Resolución del 
Director de Patrimonio Cultural del Gobierno Vasco, 
de fecha 17 de febrero de 2020, que señala que 
“…en el ámbito del Estudio de Detalle no se 
aprecian afecciones en el Patrimonio Cultural.”; así 
como, el informe elaborado por el Servicio de 
Patrimonio Cultural de la Diputación Foral de Bizkaia, 
de fecha 20 de febrero de 2020, en el que “se 
confirma la inexistencia de bienes de protección, 
según la Ley 6/2019, de Patrimonio Cultural 
Vasco…”. 

 
2020ko ekainaren 29ko Ebazpenaren bitartez, 

Eusko Jaurlaritzako Ingurumen Administrazioko 
zuzendariak xehetasun-azterketaren ingurumen-
txosten estrategikoa egin zuen eta ondorioztatu zuen 
ez dela aurreikusten eragin negatiborik izango denik 
ingurumenean. 

 

 Mediante Resolución de 29 de junio de 2020, el 
Director de Administración Ambiental del Gobierno 
Vasco formula informe ambiental estratégico del 
Estudio de Detalle, concluyéndose que no se prevén 
efectos significativos sobre el medio ambiente. 

 

Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko ekainaren 
30eko 2/2006 Legearen 73. artikuluak ezartzen du 
antolamendu xehatuaren zehaztapenak edozein 
lurzoru motatan osatzeko edo egokitzeko direla 
xehetasun-azterketak. Gauza hauetara mugatuko dira 
xehetasun-azterketak: sestrak eta lerrokadurak 
adieraztea, zuzentzea edo osatzea, bolumenak 
antolatzea edo urbanizatze-lanen, eraikuntzen, 
instalazioen eta gainerako obra eta hiri-elementu 
osagarrien alderdi eta ezaugarri estetiko eta 
konpositibo batzuk arautzea. Ezaugarri horiek 
antolamendu xehatuan egongo dira jasota. 

 La Ley 2/2006, de 30 de junio, de Suelo y 
Urbanismo de País Vasco, establece en su artículo 
73 que los estudios de detalle tienen por objeto 
completar o adaptar las determinaciones de la 
ordenación pormenorizada en cualquier clase de 
suelo. Sus determinaciones principalmente, se 
limitarán a: señalar, rectificar o complementar las 
alineaciones y rasantes, ordenar los volúmenes o 
regular determinados aspectos y características 
estéticas y compositivas de las obras de 
urbanización, construcciones, edificaciones, 
instalaciones y demás obras y elementos urbanos 
complementarios, definidos en la ordenación 
pormenorizada. 

 
Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko ekainaren 

30eko 2/2006 Legearen artikulu berberak ezartzen du 
xehetasun-azterketek ezingo dutela, inola ere, 
kasuan kasuko plangintzak azterlan horiek egiteko 
ezarritako aurreikuspenak urratu edo horiei kasurik ez 
egin. Halaber, ezingo dute lurzoruari izendatutako 
erabilera aldatu, eraikigarritasuna handitu eta 
plangintzak dakartzan bideak edo zuzkidura publikoak 
ezabatu edo gutxiarazi 

 

 El propio artículo 73 Ley 2/2006, de 30 de junio, 
de Suelo y Urbanismo dispone que los estudios de 
detalle en ningún caso pueden infringir o desconocer 
las previsiones que para su formulación establezca 
el planeamiento correspondiente, ni podrán alterar el 
destino del suelo, incrementar la edificabilidad 
urbanística ni suprimir o reducir viales o dotaciones 
públicas establecidas en el planeamiento. 

 

Aurkeztutako xehetasun-azterketaren helburua da 
eraikuntzako gehieneko inguratzailea puntualki 
aldatzea, Abanto Zierbenako Hiri Antolamendurako 
Plan Orokorrak (HAPO) UE-GA-06 unitatean 
proiektatutako etxebizitza-bloke berrirako 
zehaztutakoa. Horretarako, estalki azpiko solairuan 

 El objeto del Estudio de Detalle presentado es la 
modificación puntual de la envolvente máxima 
edificatoria, definida por el Plan General de 
Ordenación Urbana (PGOU) de Abanto-Zierbena para 
el nuevo bloque de viviendas proyectado en la 
unidad UE-GA-06, mediante la matización de las 



baldintza bolumetrikoak zehaztuko ditu, eta maila 
horretan aurreikusitako etxebizitzei (atikoak) 
bideragarritasuna eman.  

 

condiciones volumétricas en planta bajo cubierta, 
dotando de viabilidad a las viviendas (áticos) 
previstas en dicho nivel. 

 
Xehetasun-azterketa Abanto Zierbenako HAPOn 

zehaztutako antolamendu-baldintzetara mugatzen 
da. Agiri horretan zehazten da UE-GA-06 unitatea 
dentsitate altuko (R1) bizitegirako hiri-lurzoruaren 
barruan dagoela, eta horren parametroak 85.7 
artikuluan zehazten dira. 

 El Estudio de Detalle se circunscribe a las 
condiciones de ordenación detallada del PGOU de 
Abanto-Zierbena, que incluye la unidad UE-GA-06 
dentro del Suelo Urbano residencial de alta densidad 
(R1), cuyos parámetros se especifican en el artículo 
85.7. 

 
Xehetasun-azterketako ingurumen-txosten 

estrategikoak hau adierazten du: “…Planaren asmoa 
ez da indarrean dagoen plangintzak ezarritako 
antolamendua aldatzea; soil-soilik estalki azpiko 
solairuaren bolumena eta gehieneko altuera doitzen 
ditu, baina ez ditu HAPOn ezarritako etxebizitzak, 
eraikigarritasuna edo lerrokadurak aldatzen”.  

 Tal y como expresa el informe ambiental 
estratégico del Estudio de Detalle “…el Plan no 
pretende alterar la ordenación establecida por el 
planeamiento vigente, simplemente ajusta la altura 
máxima y el volumen de la planta bajo cubierta, sin 
que se modifiquen ni las alineaciones, ni la 
edificabilidad, ni las viviendas previstas en el 
PGOU.”  

 
Era berean, Udaleko arkitekto-buruaren 2020ko 

uztailaren 8an xehetasun-azterketa behin betiko 
onartzearekin lotuta egindako txostenak hau 
adierazten du: “UE-GA-06 unitatearen xehetasun-
azterketa plangintza orokorrarekin bat datorrenez, 
behin betiko onartzearen aldeko txostena egin da”.  

 

 Igualmente, el informe emitido por el Arquitecto 
Jefe Municipal, en fecha 8 de julio de 2020, en 
relación con la aprobación definitiva del Estudio de 
Detalle, constata “Siendo conforme el estudio de 
detalle de la UE-GA-06 al planeamiento general se 
informa favorablemente su aprobación definitiva”.  

Aurkeztutako xehetasun-azterketak Lurzoruari eta 
Hirigintzari buruzko ekainaren 30eko 2/2006 
Legearen 74. artikuluak eskatutako dokumentuak 
jasotzen ditu.  

 El Estudio de Detalle presentado contiene los 
documentos exigidos por el artículo 74 de la Ley 
2/2006, de 30 de junio de Suelo y Urbanismo.  

 

Aurkeztutako xehetasun-azterketak Lurzoruari eta 
Hirigintzari buruzko ekainaren 30eko 2/2006 
Legearen 98. artikuluan ezarritako izapidetzeari 
jarraitu dio. Dokumentua Udalak onetsi zuen hasiera 
batean eta jendaurrean jarri zen 20 egunez, Bizkaiko 
Aldizkari Ofizialean eta egunkari batean iragarkia 
jarrita. Epe horretan ez da alegaziorik aurkeztu.  

 

 El Estudio de Detalle presentado ha seguido la 
tramitación establecida en el art. 98 de la Ley 2/2006, 
de 30 de junio, de Suelo y Urbanismo. El documento 
fue aprobado inicialmente por el Ayuntamiento y 
expuesto al público durante 20 días tras el Anuncio 
en el Boletín Oficial de Bizkaia y en un periódico. 
Durante el plazo otorgado no se ha producido 
ninguna alegación  

 
Toki-araubidearen oinarriak arautzen dituen 

apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 22.2.c artikuluaren 
arabera, Udalbatzari dagokio hirigintza-legedian 
ezarritako planen eta gainerako antolamendu-tresnen 
udal-izapidetzea amaitzea.  

 

 El artículo 22.2.c) de la Ley 7/1985 de 2 de abril 
reguladora de las bases de régimen local atribuye al 
Pleno la aprobación que ponga fin a la tramitación 
municipal de los planes y demás instrumentos de 
ordenación previstos en la legislación urbanística.  

 
Xehetasun-azterketa behin betiko onestera 

begira, aldeko txostenak egin dituzte Udaleko 
arkitekto-buruak (2020ko martxoaren 16an eta 
2020ko uztailaren 8an) eta Hirigintzako aholkulari 
juridikoak (2020ko maiatzaren 12an eta 2020ko 
uztailaren 9an).  

 

 De cara a la aprobación definitiva del Estudio de 
Detalle se han emitido informes favorables por el 
Arquitecto Jefe Municipal, en fechas 16 de marzo de 
2020 y 8 de julio de 2020, y por la Asesora Jurídica 
de Urbanismo, en fechas 12 de mayo de 2020 y el 9 
de julio de 2020.  

 
2020ko uztailaren 20an egin zen Idazkaritzaren 

nahitaezko txostena, martxoaren 16ko 128/2018 
Errege Dekretuaren (Estaturako gaikuntza duten toki-

 Con fecha 20 de julio de 2020, fue emitido el 
preceptivo informe de Secretaría, en cumplimiento 
de lo dispuesto en el artículo 3.3 d) punto 7º del Real 
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administrazioko funtzionarioen araubide juridikoa 
arautzen duena) 7. puntuko 3.3.d artikuluan 
ezarritakoa betez.  

 

Decreto 128/2018, de 16 de marzo, por el que se 
regula el régimen jurídico de los funcionarios de 
administración local con habilitación de carácter 
nacional.  

 
2020ko uztailaren 23an, espedientea Lurralde 

Informazio Batzordearen erabakipean jarri zen, eta 
azken horrek aldeko txostena egin zuen.  

 

 Con fecha 23 de julio de 2020 el expediente se 
sometió a la Comisión Informativa de Territorio que 
emitió dictamen favorable al respecto.  

 
Ondorioz, eta Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko 

ekainaren 30eko 2/2006 Legearen 98. artikuluan 
ezarritakoa betez, Udalbatzari behin betiko onestea 
dagokio.  

 

 Procede, en consecuencia y de conformidad con 
lo establecido en el artículo 98 de la Ley 2/2006 de 
30 de junio de Suelo y Urbanismo, su aprobación 
definitiva por el Pleno.  

 
Ingurumen-ebaluazioari buruzko abenduaren 9ko 

21/2013 Legearen 32. artikuluan ezarritakoa betez, 
plana edo programa onesten denetik hamabost egun 
balioduneko epean, organo substantiboak plana 
onesten duen erabakia igorriko du Euskal Herriko 
Agintaritzaren Aldizkarian edo dagokion aldizkari 
ofizialean argitaratzeko, eta planaren eduki osoa 
jendaurrean jarriko duen helbide elektronikoa 
aipatuko du, bai eta ingurumen-txosten estrategikoa 
argitaratu duen Euskal Herriko Agintaritzaren 
Aldizkaria ere.  

 

 De conformidad con lo dispuesto en el artículo 32 
de la Ley 21/2013, de 9 de diciembre, de evaluación 
ambiental, en el plazo de quince días hábiles desde 
la aprobación del plan o programa, el órgano 
sustantivo remitirá para su publicación en el «Boletín 
Oficial del Estado» o diario oficial correspondiente el 
acuerdo por el que se aprueba el plan, junto con una 
referencia a la dirección electrónica en la que pondrá 
a disposición del público el contenido íntegro del 
mismo y la reseña del Boletín Oficial del País Vasco 
en el que se ha publicado el informe ambiental 
estratégico.  

 
Arestian aipatutakoa oinarri hartuta, eta 

proposatutako xehetasun-azterketa (horren 
komenigarritasuna eta egokitasuna espedientean 
jasotako hirigintza-agirietan justifikatzen dira) eta 
behin betiko oneste aldera igorritako aldeko 
txostenen edukia ikusita, Lurraldea Informazio 
Batzordeak honako erabaki-proposamen hau 
helarazten dio Udalbatzari:  

 En base a lo anteriormente expuesto, visto el 
Estudio de Detalle propuesto, cuya conveniencia y 
oportunidad se justifican en los documentos 
urbanísticos que obran en el expediente, y visto el 
contenido de los informes favorables emitidos de 
cara a su aprobación definitiva, la Comisión 
Informativa de Territorio eleva al Pleno la siguiente 
propuesta de acuerdo: 

 
1.- Behin betiko onestea Gallartako UE-GA-06 

unitateko bolumenen antolamendurako xehetasun-
azterketa, Promociones Ganeran XXI SL enpresak 
eskatua, Enrique Ugarte Saez eta beste arkitekto 
batzuek 2019ko uztailean idatzitako eta 2019ko 
uztailaren 15ean aurkeztutako dokumentuaren 
arabera (sarrera-erregistroko zk.: 7061). 

 1º.- Aprobar definitivamente el Estudio de Detalle 
para la ordenación de volúmenes en la UE-GA-06 de 
Gallarta, a instancias de Promociones Ganeran XXI 
S.L., según documento redactado por los arquitectos 
Enrique Ugarte Saez y otros, de fecha julio de 2019, 
presentado el 15 de julio de 2019, con registro de 
entrada nº 7061. 

 
2.- Onartutako dokumentua Bizkaiko Foru 

Aldundiko hirigintza-plangintzako administrazio-
erregistrora igortzea, Lurzoruari eta Hirigintzari 
buruzko ekainaren 30eko 2/2006 Legearen 89.3 
artikuluan ezartzen denarekin bat etorriz. 

 

 2º.- Remitir el documento aprobado al registro 
administrativo de planeamiento urbanístico de la 
Diputación Foral de Bizkaia, según dispone el artículo 
89.3 de la Ley 2/2006, de 30 de junio, de Suelo y 
Urbanismo de País Vasco. 

3.- Behin betiko onartzeko erabaki hau 
argitaratzea, baita onartutako dokumentuaren 
hirigintza-araudia ere, Bizkaiko Aldizkari Ofizialean, 

 3º.- Publicar el presente acuerdo de aprobación 
definitiva, incluyendo la normativa urbanística del 
documento aprobado, en el Boletín Oficial de 



Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko ekainaren 30eko 
2/2006 Legearen 89.5 artikuluan ezarritako 
baldintzetan. Era berean, erabakiaren berri emango 
da lurralde historikoan hedapen handiena duen 
egunkarian, baita udaletxeko iragarkitaulan ere. 

Bizkaia, en los términos previstos en el artículo 89.5 
de la Ley 2/2006, de 30 de junio, de Suelo y 
Urbanismo; igualmente, se dará publicidad al 
acuerdo en el diario de mayor difusión del territorio 
histórico, así como tablón de anuncios del 
Ayuntamiento. 

 
4.- Erabaki hau argitaratzea Euskal Herriko 

Agintaritzaren Aldizkarian, eta xehetasun-
azterketaren eduki osoa jendaurrean jarrita dagoen 
helbide elektronikoa aipatzea, bai eta ingurumen-
txosten estrategikoa argitaratu duen Euskal Herriko 
Agintaritzaren Aldizkaria ere, Ingurumen-ebaluazioari 
buruzko abenduaren 9ko 21/2013 Legearen 32. 
artikuluan ezarritako ondoreetarako. 

 

 4º.- Disponer la publicación del presente acuerdo 
en el Boletín Oficial del País Vasco, junto con una 
referencia a la dirección electrónica donde esté a 
disposición pública el contenido íntegro del Estudio 
de Detalle y la reseña del Boletín Oficial del País 
Vasco en el que se ha publicado el informe ambiental 
estratégico, a efectos de lo dispuesto en el artículo 
32 de la Ley 21/2013, de 9 de diciembre, de 
evaluación ambiental.  

 
5.- Promociones Ganeran XXI SL enpresari 

jakinaraztea, dagozkion ondoreetarako, Ingurumen 
Administrazioko zuzendariaren 2020ko ekainaren 
29ko Ebazpena; horren bidez, Gallartako UE-GA-06 
unitateko bolumenen antolamendurako xehetasun-
azterketaren ingurumen-txosten estrategikoa 
formulatzen da. 

 

 5º.- Dar traslado a Promociones Ganeran XXI, S.L. 
de la Resolución de 29 de junio de 2020, del Director 
de Administración Ambiental, por la que se formula 
informe ambiental estratégico del Estudio de Detalle 
para la ordenació de volúmenes en la UE-GA-06 
Gallarta, a los efectos oportunos. 

6.- Beharrezko diligentziak egitea behin betiko 
onarpenaren dokumentuaren ale bat administrazio-
espedientean gordetzeko eta Udalaren webgunean 
sartzeko (udal-plangintzaren ataria). 

 6º.- Diligenciar un ejemplar del documento de 
aprobación definitiva para su incorporación al 
expediente administrativo e inserción en la página 
web de este Ayuntamiento (portal de planeamiento 
municipal).  

 
7.- Erabaki honen berri ematea interesdunei eta 

Gallartako UE-GA-06 unitateak eragiten dienei 
(espedientean jasota daude).  

 

 7º.- Notificar el presente acuerdo a las personas 
interesadas y afectados en el ámbito de la UE-GA-06 
de Gallarta, que constan en el expediente. 

8.- Erabaki honek amaiera ematen dio 
administrazio-bideari eta haren aurka 
administrazioarekiko auzi-errekurtsoa jar daiteke 
zuzenean Euskal Autonomia Erkidegoko Justizia 
Auzitegi Nagusian, jakinarazten edo argitaratzen 
denetik hasi eta bi hilabeteko epean. Bestela, 
aukeran, berraztertzeko errekurtsoa aurkez daiteke 
erabakia eman duen organo beraren aurrean, 
jakinarazten edo argitaratzen den egunetik hasi eta 
hilabeteko epean. Nolanahi ere, egokitzat jotzen den 
beste edozein errekurtso ere jarri ahal izango da.  

 

 8º.- El presente acuerdo pone fin a la vía 
administrativa y contra el mismo puede interponerse 
directamente recurso contencioso-administrativo 
ante el Tribunal Superior de Justicia del País Vasco, 
en el plazo de dos meses desde el día siguiente al 
de su notificación o publicación, o bien, con carácter 
potestativo, recurso de reposición ante el mismo 
órgano que lo dicta, en el plazo de un mes desde el 
día siguiente al de su notificación o publicación. Todo 
ello con independencia de cualquier otro recurso que 
se estime oportuno.” 

 
Irizpena irakurri ondoren, Jon Cuesta Escamilla 

Obrak, Zerbitzuak, Auzoak eta Hirigintza saileko 
zinegotzi delegatuak hartu du hitza, eta proposamena 
zaldu du. 

 Tras la lectura del dictamen, interviene D. Jon 
Cuesta Escamilla, concejal delegado de Obras, 
Servicios, Barrios y Urbanismo, para explicar la 
propuesta. 

 
Ez direnez esku-hartze gehiago egon, jarduneko 

alkate jaunak hasiera eman dio ohiko bozketari, eta 
hau izan da emaitza: 

 

 No produciéndose más intervenciones, el Sr. 
Alcalde en funciones somete el asunto a votación 
ordinaria, con el siguiente resultado: 

• ALDEKO BOTOAK: 7 (5 EAJ-PNV + 2 PSE-
EE/PSOE) 

 • VOTOS A FAVOR: 7 (5 EAJ-PNV + 2 PSE-
EE/PSOE) 
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• AURKAKO BOTOAK: 5 (2 EH-BILDU + 2 INDAZ 
+ 1 ELKARREKIN/PODEMOS) 

 • VOTOS EN CONTRA: 5 (2 EH-BILDU + 2 INDAZ 
+ 1 ELKARREKIN/PODEMOS) 

• ABSTENTZIOAK: 0  • ABSTENCIONES: 0  
 

Beraz, behin betiko onetsita gelditu da Gallartako 
UE-GA-06 delakoaren xehetasun-azterketa 
Udalbatzako kideen legezko gehiengo 
absolutuarekin, aurretik transkribatutako 
proposamenarekin bat. 

 Queda, por tanto, aprobado definitivamente el 
Estudio de Detalle de la UE-GA-06 de Gallarta, por 
mayoría absoluta del número legal de miembros de 
la Corporación, de conformidad con la propuesta 
anteriormente transcrita. 

 
3. ONESTEA, BIDEZKOA BADA, 

UDALBATZAREN AKTEN EGUNGO EUSKARRIA 
ALDATZEKO ERABAKIA, BIDEO-AKTA IZENEKO 
SISTEMA GEHITUZ. 

 3. APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE LA 
MODIFICACIÓN DEL ACTUAL SOPORTE DE LAS 
ACTAS DEL PLENO DEL AYUNTAMIENTO CON LA 
INTRODUCCIÓN DEL SISTEMA DENOMINADO 
VÍDEO-ACTA. 

 
Idazkariak Antolakuntza Informazio Batzordeak 

2020ko uztailaren 23ko bilkuran formulatutako 
proposamena irakurri du, jarraian hitzez hitz 
transkribatzen den proposamenaren aldekoa: 

 Por la Secretaria se da lectura al dictamen 
formulado por la Comisión Informativa de 
Organización, en sesión celebrada el 23 de julio de 
2020, en sentido favorable a la propuesta que a 
continuación se transcribe literalmente: 

 
2019ko urriaren 31ko osoko bilkurako erabakia 

betez, zeinaren bidez aho batez onetsi zen EH-
BILDUren mozioa, bilkurak grabatu eta hedatzeari 
buruzkoa, ekainetik aurrera saioak grabatzen hasi 
ziren. 

 "En cumplimiento del acuerdo plenario de 31 de 
octubre de 2019, que aprobó por unanimidad la 
moción de EH-BILDU relativa a la grabación y 
difusión de los Plenos, desde el pasado mes de junio 
han empezado a grabarse las sesiones. 

 
Neurri osagarri moduan, bideo-akta digitalaren 

sistema ezarri nahi da, saioaren akta idatziarekin 
batera grabaketan lortutako ikus-entzunezko 
fitxategia gehitzeko, Idazkaritzak elektronikoki 
sinatua haren egiazkotasuna eta osotasuna 
ziurtatzeko, aktan deliberazioak jaso beharrik gabe; 
beraz, aktaren edukia araudiak eskatutakora 
egokituko da, eta bertan soilik funtsezko elementuak 
islatuko dira (tokia, data eta ordua, bertaratuak, 
jorratutako gaiak, hartutako erabakiak eta bozketen 
emaitza); halaber, talde eta zinegotzien iritziak ikus-
entzunezko fitxategi osagarri batean jasoko dira. 

 
 
 

 Como medida complementaria se pretende 
implantar el sistema de video-acta digital, 
incorporando al acta escrita de la sesión el archivo 
audiovisual resultante de la grabación, firmado 
electrónicamente por la Secretaria a efectos de la 
constancia de la autenticidad e integridad, sin 
necesidad de hacer constar en el acta las 
deliberaciones, de forma que, el contenido del acta 
se adecúe a lo estrictamente exigido por la 
normativa, y en ella se reflejen únicamente los 
elementos esenciales (lugar, fecha y hora, 
asistentes, asuntos tratados, acuerdos adoptados y 
resultado de las votaciones) y dejar las opiniones de 
los grupos y concejales en un archivo audiovisual 
complementario. 

 
Gardentasunaren arloko legediak teknologia 

berrien administrazio-erabilera hori baimentzen du, 
herritarrei egiazkotasunarekin, irisgarritasunarekin 
eta berehalakotasunarekin administrazioen 
jardunaren berri emateko. 

 La legislación en materia de Transparencia 
propicia este uso administrativo de las nuevas 
tecnologías para dar a conocer a la ciudadanía, de 
manera veraz, accesible e inmediata, el actuar de las 
administraciones. 

 
Gainera, neurri horri esker, efizientzia handiagoa 

lortzen da osoko bilkuren akten prestaketan, modu 
esanguratsuan murrizten baita horiek prestatzeko 

 Además, con esta medida se obtiene una mayor 
eficiencia en la elaboración de las actas de las 
sesiones plenarias, reduciendo de forma significativa 



erabilitako denbora eta baliabide pertsonalak. 
Gainera, administrazio-gardentasuna hobetzen da, 
eta herritarren esku jartzen da bideo eta audioen 
nahiz akten edukia. 

el tiempo y los medios personales empleados para 
confeccionarlas. Además, se mejora la transparencia 
administrativa, haciendo accesible a la ciudadanía el 
contenido de los videos/audios, y las actas de los 
Plenos. 

 
Toki erakundeen antolaketa, jarduera eta araubide 

juridikoaren araudiari buruzko azaroaren 28ko 
2568/1986 Errege Dekretuaren 109. artikuluak eta 
Toki-araubideko gaietan indarrean dauden legezko 
xedapenen testu bateratua onartzen duen apirilaren 
18ko 781/1986 Legegintzako Errege Dekretuaren 50. 
artikuluak tokiko udalbatzen bilkuren aktetan islatu 
behar den edukia ezartzen dute. 

 El artículo 109 del Real Decreto 2568/1986, de 28 
de noviembre, por el que se aprueba el Reglamento 
de Organización, Funcionamiento y Régimen 
Jurídico de las Entidades Locales y el artículo 50 del 
Real Decreto Legislativo 781/1986, de 18 de abril, 
por el que se aprueba el Texto Refundido de las 
Disposiciones vigentes en materia de Régimen 
Local, establecen el contenido que debe reflejarse 
en las actas de los Plenos de las Corporaciones 
Locales. 

 
Bestalde, Sektore Publikoaren Araubide 

Juridikoari buruzko urriaren 1eko 40/2015 Legearen 
15. artikuluak zehazten du Kide anitzeko organoen 
araubide juridikoa atal horretako arauei lotuko zaiela, 
hargatik eragotzi gabe organo horiek sartuta dauden 
administrazio publikoen antolaketa-berezitasunak. 
Halaber, atal horretan bertan, 18. artikuluak 
aurreikusten du “kide anitzeko organoak egindako 
bilkura guztiak grabatu ahalko direla”, eta grabazio 
horiek idazkariak ziurtatu beharko dituela. 

 Por su parte el art. 15 de la Ley 40/2015, de 1 de 
octubre de Régimen Jurídico del Sector Público 
establece que el régimen jurídico de los órganos 
colegiados se ajustará a las normas contenidas en la 
presente sección, sin perjuicio de las peculiaridades 
organizativas de las Administraciones Públicas en 
que se integran, y en esa misma sección el art. 18 
prevé que “podrán grabarse las sesiones que 
celebre el órgano colegiado” así como que dichas 
grabaciones deberán ser certificadas por el 
Secretario. 

 
18. artikuluaren 2. paragrafoak xedatzen du 

grabaziotik lortzen den fitxategia, grabazioaren 
autentikotasunari eta osotasunari buruz idazkariak 
egindako ziurtagiria eta bilkuran euskarri 
elektronikoan erabiltzen diren dokumentu guztiak 
bilkura-aktarekin batera jarri ahalko direla, eztabaiden 
puntu nagusiak aktan jasotzeko premiarik izan gabe. 

 El párrafo 2ª del art. 18 establece que el fichero 
resultante de la grabación, junto con la certificación 
expedida por el Secretario de la autenticidad e 
integridad del mismo, y cuantos documentos en 
soporte electrónico se utilizasen como documentos 
de la sesión, podrán acompañar al acta de las 
sesiones, sin necesidad de hacer constar en ella los 
puntos principales de las deliberaciones. 

 
Administrazio honek badu eguneratzeko eta 

modernizatzea ahalbidetuko duten baliabideen 
ezarpen progresiborako beharraren berri, Toki-
erakundeen antolaketa, jarduera eta araubide 
juridikoaren araudiari buruzko azaroaren 28ko 
2568/1986 Errege Dekretuaren 147.2 artikuluak 
aurreikusten duen moduan. 

 Esta Administración es consciente de la 
necesidad de proceder a una actualización e 
implantación progresiva de medios que permitan su 
modernización, conforme prevé el artículo 147.2 del 
Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, por el 
que se aprueba el Reglamento de Organización, 
Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades 
Locales. 

 
Aintzat hartu da administrazio honetan 

Udalbatzaren osoko bilkuretan bideo-akta sistema 
ezartzearen bideragarritasuna, Udalbatzako kideen 
esku-hartzeak behar bezala jasotzeko aztergaien 
zerrendaren puntuen eztabaidan. 

 Considerando, a tal efecto, la viabilidad de 
implantar en esta Administración el sistema de video 
acta en el desarrollo de las sesiones del Pleno de la 
Corporación, en aras a recoger debidamente las 
intervenciones de los miembros corporativos 
durante el debate de los puntos del orden del día. 

 
Aurrekoan oinarrituta, Idazkaritzak igorritako 

txosten juridikoa ikusita, aurretik emandako manuak 
kontuan hartuta eta tokiko administrazioaren 
autoantolakuntza-eskumena erabiliz, Antolakuntza 

 En base a lo anterior, visto el informe jurídico 
emitido al respecto por Secretaría, teniendo en 
cuenta los preceptos antes enunciados, en uso de la 
potestad de autoorganización de la Administración 
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Informazio Batzordeak erabaki hau hartzea 
proposatu dio Udalbatzari: 

Local, la Comisión Informativa de Organización 
propone al Pleno la adopción del siguiente acuerdo: 

 
Lehenengoa.- Onestea bideo-akta euskarria 

jarraian zehazten den moduan. 
 Primero.- Aprobar el soporte de Vídeo Acta en la 

forma en que se explicita seguidamente. 
 

Bigarrena.- Udalbatzaren bilkura bakoitzean 
idatzizko akta bat egingo da. Akta horrek 
bertaratutako zinegotzien identifikazioa, huts 
egindakoak, data eta hasiera- eta amaiera-ordua, 
jorratutako gaien enuntziatua eta bozketen emaitzak 
eta onetsitako irizpen eta erabakiak jasoko ditu. 

 Segundo.- De cada sesión que celebren el Pleno 
de la Corporación se levantará un acta escrita que 
contendrá la identificación de los concejales y 
concejalas que asisten a la sesión; los ausentes; la 
fecha y hora de inicio y finalización de la sesión; el 
enunciado de los asuntos tratados con expresión del 
resultado de las votaciones y de los dictámenes o 
acuerdos, en su caso, aprobados. 

 
Hirugarrena.- Udalbatzaren bilkuren aktekin 

batera saioen irudi eta audioaren grabazioa gehituko 
da, hasieratik amaierara, zinegotzien esku-hartzeak 
oso-osorik jasotzeko euskarri bideografikoan; azken 
hori bideo-aktatzat joko da, eta grabazioaren ordua, 
minutua eta segundoa identifikatuko dira. 

 Tercero.- Las actas de las sesiones del Pleno se 
complementará con la grabación en vídeo de las 
imágenes y del audio de las sesiones de manera 
íntegra de principio a fin, de modo que la 
intervenciones de los concejales y concejalas serán 
íntegramente recogidas en soporte videográfico, que 
tendrá la consideración de video acta, identificando 
hora, minuto y segundo en que se produzca la 
grabación.  

 
Laugarrena.- Ondoren, grabatutako irudiak eta 

audioa editatu egingo dira errazago ikusi edo 
jarraitzeko esku-hartzeak eta hartutako erabakiak. 

 Cuarto.- Posteriormente las imágenes y el audio 
grabados serán objeto de una edición con el objeto 
de facilitar su visionado o seguimiento de las 
intervenciones producidas y de los acuerdos 
adoptados.  

 
Bosgarrena.- Grabazioen emaitza eskuragarri 

egon beharko da udal-webgunean, behin saio 
bakoitzaren ondorengo edizio-lanak amaituta. 

 Quinto.- El resultado de estas grabaciones 
deberá estar disponible en la web municipal, una vez 
completada la labor de edición de cada sesión en la 
forma expuesta. 

 
Seigarrena.- Une horretatik aurrera, zinegotziek 

eta herritarrek eskuragarri izango dute bideo-akten 
eduki osoa. 

 Sexto.- A partir de este momento, tanto los 
concejales y concejalas como los ciudadanos y 
ciudadanas que lo deseen tendrán acceso al 
contenido íntegro de video-acta. 

 
Zazpigarrena.- Aldez aurretik, Udal Idazkaritzak 

eta, hala badagokio, alkate-udalburuak ziurtagiri 
elektroniko bidez sinatuko dute dokumentu 
bideografikoa, non, grabazioen osotasuna 
bermatzeko, sinadura elektronikoaz gain denbora 
zigilatuko den. 

 Séptimo.- Previamente la Secretaria municipal y, 
en su caso, la Alcaldesa-Presidenta procederán a 
firmar, mediante certificado electrónico el 
correspondiente documento videográfico en el que, 
a fin de garantizar la integridad de las grabaciones, 
además de la firma electrónica se realizará el sellado 
de tiempo del mismo.  

 
Zortzigarrena.- Horrela, ez da beharrezkoa 

paperean transkribatzea deliberazioak, irudiarekin 
batera lotuta egongo baita zinegotzi bakoitzak esaten 
duena. 

 Octavo.- De esta manera, se hace innecesario 
proceder a la transcripción en papel de las 
deliberaciones que se produzcan al quedar unido a 



su imagen lo que cada concejal o concejala 
manifieste. 

 
Bederatzigarrena.- Ondorioz, bilkuren akta-

liburua paperezko formatuko aktek eta bideo-aktak 
osatuko dute, aurretik adierazitako moduan. 

 Noveno.- En consecuencia, el libro de Actas del 
Pleno se formará por la agregación de las actas de 
las sesiones en formato papel y el video acta de la 
sesión, en la forma antes descrita. 

 
Hamargarrena.- Bideo-akta Udal Idazkaritzan 

artxibatuko da, baita herritarrek kontsultarako 
erabiliko duten web-zerbitzari batean ere. 

 Décimo.- El video acta se archivará en la 
Secretaría municipal y en un servidor web que 
servirá para su consulta por la ciudadanía. 

 
Hamaikagarrena.- Udalbatzaren bilkuretara 

aurrez aurre bertaratu nahi duten pertsonen 
intimitatea babesteko xedearekin, saio bakoitzaren 
hasieran euren datu pertsonalak tratatzeko baimena 
eskatuko zaie, horien artean euren irudia, eta honako 
mezu hau helaraziko zaie bertaratutako herritarrei: 
“Saioa publikoa da, eta grabatu eta hedatu egingo da 
herritarrek bertan jorratutako gaien berri izan 
dezaten. Publiko gisa bertaratutakoak modu askean 
etorri dira, eta ulertzen da baimena eman dutela 
bertako iritzi eta irudiak grabatu eta hedatzeko”. 

 Décimo primero.- Con el objeto de otorga la 
adecuada protección a la intimidad de las personas 
que deseen asistir de manera presencial a las 
sesiones del Pleno, al comienzo de la sesión se 
obtendrá el consentimiento al tratamiento de sus 
datos personales, entre los que se incluye la imagen, 
informando al público asistente a la sesión a través 
del siguiente mensaje: “la sesión tiene carácter 
público y se va a proceder a su grabación y difusión 
para general conocimiento de la ciudadanía de los 
asuntos tratados en la misma. Las personas 
asistentes como público a la sesión lo hacen 
libremente y se entiende que dan su consentimiento 
a la grabación y difusión de las opiniones e imágenes 
que de las mismas se obtengan”. 

 
Hamabigarrena.- Erabaki honen iragarkia 

argitaratzea Bizkaiko Aldizkari Ofizialean, ezagutza 
publikoko xedeetarako. 

 

 Décimo segundo.- Publicar anuncio del presente 
acuerdo en el Boletín Oficial de Bizkaia, a efectos de 
público conocimiento. 

Hamahirugarrena.- Erabaki hau udal-sailei 
jakinaraztea, baita autonomia-erkidegoko eta 
estatuko administrazioetako organo eskudunei ere, 
dagokien ondoreetarako”. 

 Décimo tercero.-  Dar traslado del presente 
acuerdo a los Departamentos municipales, así como 
a los órganos competentes de la administración 
autonómica y estatal, a los efectos oportunos.”  

 
Irizpena irakurri ondoren, Argiñe de la Cruz 

Ortuzar Herritarren Parte Hartzea, Gardentasuna eta 
Teknologia Berriak saileko zinegotzi delegatu andreak 
proposamenaren edukiak azaldu ditu. 

 Tras la lectura del dictamen, Dª. Argiñe de la Cruz 
Ortuzar, concejala delegada de Participación 
Ciudadana, Transparencia y Nuevas Tecnologías, 
explica el contenido de la propuesta. 

 
Jarraian Udalbatzako hainbat kidek hartu dute 

hitza. 
 A continuación se producen distintas 

intervenciones por parte de diferentes miembros de 
la Corporación. 

 
Esku-hartzeak oso-osorik jaso dira saioaren bideo-

akta digitalean, zeina idazkariak sinatu duen 
elektronikoki (honako esteka honetan kontsulta 
daiteke: 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batz
ar/168). 

 Las deliberaciones producidas se recogen 
íntegramente en el video-acta digital de la sesión, 
firmada electrónicamente por la Secretaria (a la que 
se accede a través del enlace web: 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batz
ar/168). 

 
Irizpena ohiko prozeduraren bidez bozkatu 

ondoren, bertaratuek aho batez onetsi dute, honako 
emaitza honekin: 

 

 Sometido el dictamen a votación ordinaria, se 
aprueba por unanimidad de los asistentes, al 
obtener: 
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• ALDEKO BOTOAK: 12(EAJ-PNVk: 5; PSE-EEk: 2 
EH-BILDUk: 2; INDAZek: 2 eta Elkarrekin 
Podemosek: 1)  

  • VOTOS A FAVOR: 12 (EAJ-PNV: 5; PSE-
EE/PSOE: 2; EH-BILDU: 2; INDAZ: 2 y 
ELKARREKIN PODEMOS:1) 

• KONTRAKO BOTOAK: 0    • VOTOS EN CONTRA: 0 
• ABSTENTZIOAK: 0   • ABSTENCIONES: 0  

 
GOBERNU-ORGANOEN KONTROLA. 
 

 PARTE DE CONTROL DE LOS ÓRGANOS DE 
GOBIERNO. 

 
4. 2020/06/20 ETA 2020/07/24 ARTEKO 

ALKATETZA-DEKRETUEN KONTU EMATEA. 
 4. DACIÓN DE CUENTA DE LOS DECRETOS DE 

ALCALDÍA DESDE 20/06/2020 HASTA 
24/07/2020. 

 
Udalburuak Alkatetzak azken saioaz geroztik 

emandako dekretuen kontu eman dio Udalbatzari, 
eta Udalbatza jakinaren gainean gelditu da. 

 Por la Presidencia se da cuenta a la Corporación 
de los Decretos dictados por la Alcaldía desde la 
última sesión, quedando el Pleno enterado. 

 
5. EH-BILDU UDAL-TALDEAREN MOZIOA, 

PARKE TEKNOLOGIKOAREN OBREN 
EREMUAREN AZTERKETA ARKEOLOGIKORAKO, 
OBRA-LIZENTZIA ESKURATU AURRETIK. 

 5. MOCIÓN DEL GRUPO MUNICIPAL EH-
BILDU PARA EL ESTUDIO ARQUEOLÓGICO DE 
LA ZONA DE OBRAS DEL PARQUE 
TECNOLÓGICO PREVIO A LA LICENCIA DE 
OBRA. 
 

Udalbatzak aintzat hartu du EH-BILDU udal-
taldeak 2020ko uztailaren 13an Udalaren egoitza 
elektronikoaren erregistroan aurkeztutako mozioa; 
honako hau dio hitzez hitz: 

 Se somete a consideración del Pleno la Moción 
presentada por el Grupo Municipal EH-BILDU, en el 
registro de la sede electrónica municipal, el día 13 de 
julio de 2020, cuyo tenor literal es el siguiente:  

 
“Gentzane Carrion Gomez andreak, Abanto 

Zierbenako Udaleko EH Bildu Abanto udal-taldeko 
bozeramaileak, taldearen izenean eta haren 
ordezkari gisa eta 1986ko Toki Erakundeen 
Antolakuntza, Funtzionamendu eta Araubide 
Juridikoaren Erregelamenduaren 97.3 artikuluan 
xedatutakoari jarraikiz, MOZIO hau helarazi dio 
Udalbatzari, hark berretsi, eztabaidatu eta onetsi 
dezan, honako honetan oinarrituta: 

 “Dª Gentzane Carrión Gómez, Portavoz del 
Grupo Municipal EH Bildu Abanto en el 
Ayuntamiento de Abanto Zierbena, en nombre y 
representación del mismo y al amparo de lo 
establecido en el art. 97.3 del Reglamento de 
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico 
de Las Entidades Locales de 1986, elevan al Pleno, 
para su ratificación, debate y aprobación la siguiente 
MOCIÓN, en base a la siguiente: 

 
ZIOEN AZALPENA  EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 
LEHENENGOA.- AZPIEGITURA foru-enpresak 

obra-lizentzia eskatu du Ezkerraldea/Meatzaldea 
Parke Teknologikoko eraikin ekipatua eraikitzeko; lan 
hori esleitu zitzaion Bizkaiko Foru Aldundiak 2019ko 
apirilaren 2an hartutako erabakiaren bidez. 

 PRIMERO.- Por parte de la empresa foral 
AZPIEGITURA se ha solicitado licencia de obra para 
la construcción del Edificio Equipado del Parque 
Tecnológico de Ezkerraldea/Meatzaldea que le fue 
encargado mediante acuerdo adoptado por la 
Diputación Foral de Bizkaia el 2 de abril de 2019. 

 
Eskaeran ez dute eraikuntza-eremuaren azterketa 

arkeologikorik aurkeztu, baina, jasotzen egon garen 
eta Udalbatzaren nahiz udal-teknikarien esku jartzen 
dugun dokumentazioa ikusita, uste dugu Bizkaiko 
Foru Aldundiak eta AZPIEGITURA enpresak Parke 
Teknologikoaren espazioaren barruan egon daiteken 
aztarnategi arkeologikoaren eragina eta balioa 

 No presenta en su solicitud ningún tipo de 
estudio arqueológico sobre la zona en que se va a 
construir pero a la vista de la documentación que 
hemos ido recopilando y que ponemos a disposición 
tanto del Pleno como de los Técnicos Municipales, 
entendemos que la Diputación Foral de Bizkaia y por 
tanto AZPIEGITURA debieran tramitar un expediente 



argituko dituen espediente bat izapidetu beharko 
luketela. 

que aclarara la incidencia y el valor del posible 
yacimiento arqueológico que puede encontrarse 
dentro del espacio ocupado por el Parque 
Tecnológico. 

 
Aipatutako espedientea izapidetu arte, udalak ez 

du obra-baimenik emango Parke Teknologikoaren 
barrutirako, eta Foru Aldundiak egindakoaren 
jarraipena egiteko eta arkeologoen txostenik gabe lur 
gehiago ez mugitzeko konpromisoa hartuko du. 

 En tanto se tramita el citado expediente, el 
Ayuntamiento no concedería ningún permiso de 
obra dentro del recinto del Parque Tecnológico, 
comprometiéndose la Diputación a hacer un 
seguimiento de lo ya realizado y no mover más 
tierras sin los correspondientes informes de los 
arqueólogos. 

 
BIGARRENA.- Bizkaiko Foru Aldundiak honela 

erantzun zion 2020ko uztailaren 2an gure batzar-
taldeari (espediente-zk.: 936): Abanto udalerrian 
Gerra Karlistekin lotutako eremu arkeologikoak 
identifikatuak izan ziren ikerketa historiko batean, 
zeinaren xedea zen aztarna fisikoak lokalizatzea eta 
Somorrostroko guduaren agertokiak eta paisaia 
belikoa berreraikitzea, metodologia arkeologikoa 
aplikatuz. Hori guztia gure KOBIE aldizkarian 
argitaratutako artikulu batean azaltzen da. Horien 
artean, puntu hauek nabarmentzen dira: Pico Ramos 
I eta II, Los Campamentos, Moruecos-Cabañas, Las 
Cortes ataka, San Pedro, Murrieta, Mantres I eta II, 
Alto de San Andrés eta la Oceja ataka. 

 SEGUNDO.- Según la Diputación Foral de 
Bizkaia en su contestación a nuestro Grupo Juntero 
(expediente nº 936) de 2 de julio de 2020: Las zonas 
de presunción arqueológica relacionadas con las 
Guerras Carlistas en el municipio de Abanto, fueron 
identificadas en el transcurso de una investigación 
histórica que tenía como objeto localizar los restos 
físicos y reconstruir los escenarios y el paisaje bélico 
de la Batalla de Somorrostro, aplicando metodología 
arqueológica. Las mismas se señalan en el artículo 
publicado en nuestra revista KOBIE. Entre ellas 
destacan los siguientes puntos: Pico Ramos I y II, 
Los Campamentos, Moruecos-Cabañas, portillo de 
Las Cortes, San Pedro, Murrieta, Mantres I y II, Alto 
de San Andrés y Portillo de la Oceja.  

 
Bitxiki, artikulu horretan ez zaio aipamenik egiten 

PUTXETA delakoari, non 2020ko otsailaren 7an 
partikular batek fosa bat aurkitu zuen, bando 
“liberaleko” 10 soldaduen gorpuzki osoekin. Horrez 
gain, hildakoen objektuak ere bazeuden, eta ordura 
arte gure eremuan aurkitutako aztarnategi handiena 
bihurtu zen; horrek zalantzan jarri zuen hainbat 
historialariren teoria, esaten zuena soldaduek ez 
zituztela aurkariak lurperatzen, eta ehorzketa erabili 
zuten lurperatzeak topatu ez izana justifikatzeko. 

 Curiosamente en ningún momento, ni lugar de 
ese artículo se hace referencia a PUTXETA, donde 
el 7 de febrero de 2020, casualmente, un particular 
encontró una fosa, con los restos completos de 10 
soldados del bando “liberal” y diferentes enseres de 
los finados, siendo el mayor yacimiento encontrado 
hasta la fecha en nuestra zona y que puso en 
cuestión la teoría, manejada por algunos 
historiadores, sobre los no enterramientos de los 
contendientes que avalarían la incineración para 
justificar el no hallazgo de enterramientos. 

 
KOBIE aldizkariaren artikulu horretarako egindako 

ikerketak intentsibotzat jo zituzten, eta Bilbo-Treto 
(Tanea 2012) gasoduktuaren eraikuntzarekin 
lotutako lan arkeologikoekin batera egin ziren; hala 
ere, kasu askotan lurraren orografiaren, zuhaixken 
hazkundearen eta konifero-sailen ondorioz espazio 
garbietara eta ganadu-bideetara egokitu behar izan 
dira, azterketa “organikoa” deritzonaren barruan. 

 Las prospecciones realizadas para el artículo 
mencionado de la revista KOBIE calificadas como 
intensivas se realizaron en combinación con los 
trabajos arqueológicos asociados en la construcción 
del gaseoducto Bilbao-Treto (Tanea 2012) sin 
embargo, en muchas ocasiones la orografía del 
terreno, el crecimiento arbustivo y las plantaciones 
de coníferas ha supuesto la necesidad de adaptarse 
a los espacios despejados o caminos ganaderos, 
dentro de la denominada prospección “orgánica”. 

 
San Pedro, Murrieta eta Mantres II eremuetan, 

azterketa oinarrizkoa izan zen, eta, Mantres I eta Alto 
de San Andrés eremuetan, oinarrizkoa eta organikoa. 
Hori diote artikuluaren egileek arabera (116. 
orrialdea, Batallas de Somorrostro 1874: viejas 

 En las zonas de San Pedro, Murrieta y Mantres 
II, la prospección fue básica y en Mantres I y Alto de 
San Andrés fue básica orgánica. Según señalan los 
autores del artículo (pag. 116. Batallas de 
Somorrostro 1874: viejas guerras, nuevas 
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guerras, nuevas tecnologías, KOBIE argitalpena, 33. 
serie paleontologikoa; 107-128, Bilbo 2014). 

tecnologías de la publicación KOBIE serie 
paleontológica nº 33; 107-128, Bilbao 2014. 

 
Argi dago ez zaiela erreferentziarik egiten ez 

Putxetari eta ez Aranzadi Zientzia Elkarteak Parke 
Teknologikoaren sarbideen ikerketa arkeologikoan 
aurkitutako aztarnei, “el chorro” eta “Santa Agueda” 
eremuetan. 

 Queda claro que no se hace ninguna referencia 
ni a Putxeta, ni los lugares donde la Sociedad de 
Ciencias Aranzadi ha encontrado restos en “el 
chorro” y Santa Agueda” en el estudio arqueológico 
de los accesos al Parque Tecnológico. 

 
Aintzat hartu ditugu bataila-eremu horrek azken 

urteetan jasandako kalteak (argienak aipatzearren: 
estazio elektrikoa Mantres eremuan 2007an, linea 
elektrikoa Montaño eremuan 2011n, Bilbo-Treto 
gasoduktoa eta Santa Juliana kolektorea 2012an). 
Modu positiboan baloratuko litzateke lurren 
mugimendu nabarmena eragingo lukeen 
edozein jarduera berrik ondare beliko horren 
azterketa espezifiko bat edukitzea exekuzioaren 
aurretik. Hori adierazi dute aipatutako artikuluaren 
(KOBIE, 124. orrialdea, ondorioen artean) egileek, 
eta badirudi Foru Aldundiak ez duela hori kontuan 
hartu. 

 Al igual que siendo conscientes de las afecciones 
que este campo de batalla ha sufrido en los últimos 
años (por citar los más evidentes: estación eléctrica 
en la zona de Mantres en el año 2007, tendido 
eléctrico en el Montaño en 2011, gaseoducto Bilbao-
Treto y colector de Santa Juliana en el 2012. Se 
valoraría muy positivamente que cualquiera 
nueva actividad que generase un movimiento 
sustancial de tierras contase con algún tipo de 
prospección específica de este patrimonio bélico 
previo a su ejecución. Señalan los autores del 
mencionado artículo de KOBIE en su pag. 124 
situado entre las conclusiones, algo que parece no 
ha tenido muy en cuenta la Diputación. 

 
HIRUGARRENA.- Ezagutzen duen edozeinentzat 

edo besterik gabe Santa Juliana, San Pedro, 
Murrieta, Mantres, Montaño eta Sanfuentes 
eremuek mugatzen duten gunearen mapari 
erreparatuta, non norgehiagoka armatuak gertatu 
ziren eta karlisten defentsa-gotorlekuak eta haien 
kuartel nagusia kokatzen ziren, bistakoa da Santa 
Ageda horiek guztiek inguratzen dutela, eta 
erdiguneko agertokia dela; gainera, bertatik 
igarotzen da Sanfuentes-El Chorro bidea, eta gune 
horretan banatzen da; gaur egun beste toki 
batzuetatik igarotzen da, Mantres-Montañora 
norabidean, zeina aldi berean banatu egiten zen 
Revilla/Murrieta baserrirantz eta Mantres/Montaño 
alderantz, eta beste ezagunago bat San Pedro/Las 
Carreras bidean (la Moraza delakora eskritura 
batzuetan), eta azken hori la Bárcena bidera, hori 
guztia Parke Teknologikoak hartutako azaleraren 
barruan.  

 

 TERCERO.- Para cualquier conocedor o 
simplemente echando un vistazo a un mapa de la 
zona delimitada por Santa Juliana, San Pedro, 
Murrieta, Mantres, Montaño y Sanfuentes, lugares 
donde se llevaron a cabo los enfrentamientos 
armados y se situaban tanto los baluartes 
defensivos carlistas y su Cuartel General, salta a la 
vista que Santa Agueda se encuentra bordeada por 
todos ellos, siendo escenario central y además 
discurre el camino Sanfuentes- El Chorro que en ese 
lugar se bifurca, aunque actualmente por otros 
lugares, hacia Mantres-Montaño que a su vez se 
subdividía en dirección al caserío de Revilla/Murrieta 
y Mantres/Montaño y otro más conocido como 
camino a San Pedro (a la Moraza, en algunas 
escrituras)/Las Carreras, dirigiéndose a este último 
a través de la Bárcena, todo ello dentro de la 
superficie ocupada por el Parque Tecnológico.  

 

“El chorro” izeneko leku horretan Aranzadi 
Zientzia Elkarteak aztarnak aurkitu zituen; horrek 
frogatuko luke tropa karlistek bide horiek erabili 
zituztela, logikoa dena kontuan hartuta egile batzuen 
arabera kuartel nagusia Sanfuentesen egoteaz gain 
presoak Los Herosen eduki zituztela eta ospitale 
garrantzitsuenak Santurtzin eta Trapagaranen izan 
zituztela, non besteak beste, Ollo eta Rada jeneralak 

 Es en ese lugar de “el chorro” donde se han 
encontrado restos por la Sociedad de Ciencias 
Aranzadi lo que mostraría la utilización de esos 
caminos por las tropas carlistas, cosa lógica si 
tenemos en cuenta que según algunos autores 
además de estar el cuartel general en Sanfuentes, 
tuvieron a los presos en Los Heros y los hospitales 
más importantes los tuvieron en Santurtzi y 
Trapagarán, donde entre otros, morirían los 



hil ziren, Sanfuentesen granada batek zauritu 
ondoren. 

generales Ollo y Rada heridos en Sanfuentes por 
una granada. 

 
KOBIE aldizkariko artikuluaren arabera, ez da 

esku-hartzerik egin San Pedro eremuan eta 
inguruetan, eta Kultura saileko foru-diputatuak 
batzar-taldeari idatzitako erantzunean baieztatzen du 
ez dela aurreikusi San Pedro eremuan esku-hartzerik 
egitea, une hauetan ez baitago Foru Aldundiaren 
babesa izango duen ikerketako edo ingurua 
berreskuratzeko proiekturik. 

 Según el artículo de la revista KOBIE ya señalado, 
no se ha hecho ninguna intervención en la zona de 
San Pedro y su entorno, y nos confirma en su 
contestación al Grupo Juntero la Diputada foral de 
Cultura, cuando afirma que no está prevista ninguna 
intervención en torno a san Pedro, dado que no 
existen en estos momentos, ningún proyecto, ni de 
investigación, ni de recuperación de ese entorno 
susceptible de ser apoyado por la Diputación. 

 
Edonola ere, baieztapen horiek ez datoz bat 

KOBIE aldizkariko artikuluak 113. orrialdean 
adierazten duenarekin; haren arabera, 2012. urtean, 
Bilbo-Treto (Tanea 2012) gasoduktuaren obren 
kontrol arkeologikorako lanak gehitu zirenean, 
Bizkaiko Foru Aldundiaren Kultura sailari proiektu 
espezifiko bat aurkeztu zitzaion ondare beliko hori 
aztertzeko. 

 De todas formas estas afirmaciones se 
contradicen cuando el tan mencionado artículo de 
KOBIE señala en la pag 113 que “finalmente, es en 
el año 2012 cuando incorporados a los trabajos de 
control arqueológico de las obras del gaseoducto 
Bilbao-Treto (Tanea 2012) se presenta un proyecto 
específico al Departamento de cultura de la 
Diputación Foral de Bizkaia para el estudio de este 
patrimonio bélico. 

 
LAUGARRENA.- Harrigarria da Parke 

Teknologiko osoaren eta haren sarbideen arteko 
azalera-aldea eta bi eremuen egoera ikusita. Irekita 
dago, eta gutxienez azken 60-70 urteetan ez da 
aldaketa fisikorik egin parkearen eremuan. Horrez 
gain, eremu horrek eragin handia jasan du autobiaren 
obrengatik, eta, horren ondorioz, aldaketa handiak 
jasan ditu, baita parkerako sarbideek ere. Esan 
genuen harrigarria dela sarbideetan egon daitezkeen 
aztarnategi arkeologikoei buruzko azterketa bat 
egitea, eta gure erakundeek parkearen inguruan 
gutxienik aintzat ez hartzea. 

 

 CUARTO.- Resulta chocante que vista la 
diferencia de superficie entre el conjunto del Parque 
Tecnológico y sus accesos y la situación de ambos 
espacios. Abierta y sin modificaciones físicas en los 
últimos 60-70 años mínimo en la zona del parque y 
completamente modificada y afectada por las obras 
de la autovía y sus accesos en el caso de los accesos 
al Parque. Decíamos que resulta chocante que se 
encargue un estudio sobre posibles yacimientos 
arqueológicos en los accesos y no se considere 
mínimamente en la zona del parque por parte de 
nuestras Instituciones. 

 
Aranzadiren ikerketari dagokionez (2018ko iraila), 

deigarria iruditzen zaigu Parques Tecnológicos SA 
enpresa sustatzaileak eskatuta egin zela. Horrez 
gain, nabarmendu behar dugu lanaren azalean eta 4. 
orrialdean jasota dagoenaren arabera, argi eta garbi 
bereizitako bi eremu agertzen direla. 

 

 Ciñéndonos al estudio de Aranzadi (setiembre de 
2018), además de llamarnos la atención de que se 
realiza a petición de la empresa promotora Parques 
Tecnológicos S.A., según consta tanto en la portada 
del trabajo como en la pag 4 del mismo, tenemos 
que reseñar que aparecen dos zonas claramente 
diferenciadas del resto. 

 
- II. EREMUA (El Chorro). - Bideek beste garai 

batzuetan ere bat egiten dute. Hori horrela, 
ikerketak ez du baztertzen aurkitutakoa beste 
leku batetik arrastaka heldu izana. Argudio hori 
oso litekeena da; izan ere, autobia egitean lurra 
ekarri zen, eta bertan ez zeuden arteak landatu 
ziren. Horrek hurbileko aztarnategi arkeologiko 
baten balizko suntsiketa-egoera batera eramango 
gintuzke. Espero dugu ikerketa sakonago baten 
bidez egoera argitzea. 

 

 - ZONA II (El Chorro). Confluencia de caminos 
también en otras épocas donde el estudio no 
descarta que lo encontrado sea arrastrado de 
otro lugar, argumento muy posible, ya que se 
realizó aporte de tierra al hacer la autovía y se 
plantaron unas encinas que no había en el lugar. 
Lo que nos llevaría a un escenario de posible 
destrucción de un yacimiento arqueológico 
cercano. Su estudio más detallado, esperemos, 
aclare la situación. 

 
- IV. EREMUA: SANTA AGEDA. Goiko 

biribilgunearen ingurua da. Bertan, Aranzadi 
 - ZONA IV SANTA AGUEDA. Se trata del entorno 

de la rotonda elevada. Lugar donde la Sociedad 
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Zientzia Elkarteak neurri zuzentzaile zehatzak 
planteatzen ditu: 

 

de Ciencias Aranzadi plantea medidas 
correctoras concretas: 

 
a) Santa Ageda toponimoa existitzeak, agian, gaur 

egun kontserbatzen ez den eta dokumentazioaren 
ikuspegitik ezagutzen ez den erlijio-eraikin mota 
batekin harremanetan jar gaitzake. Hipotesi zehatz 
hori zehatzago garatu behar da etorkizuneko parkeko 
espazioan eraikuntza-lanak egiten direnean. 

 

 a) La existencia del topónimo de santa Agueda 
nos puede poner quizás en relación con algún tipo de 
edificación religiosa que actualmente no se conserva 
y de la que no se tiene constancia desde el punto de 
vista documental. Esta concreta hipótesis debe 
desarrollarse con mayor precisión cuando se 
aborden las obras de construcción en el espacio del 
futuro parque. 

 
Kontuan izan behar da eremu horretan badela 

Portugaleteko Jabetza Erregistroko Abanto 
Zierbenako 47. liburuan inskribatutako lursail bat (19. 
orrialdea, 2673 finka). Lursail hori sebe-etxalde gisa 
deskribatzen da, eta Santa Ageda deitzen diote. Gaur 
egun, "El Chorro" gisa ezagutzen da, eta 1393 m2-ko 
azalera du. Honako hauek dira bere mugak: 
iparraldean Pontonesetatik jaisten den erreka, 
hegoaldean doña Antonia Escarza, ekialdean Manuel 
Escarzaren oinordekoak eta mendebaldean 
CAPELLANIA.  Finka Francisa Villar y Putxetaren 
oinordekotzatik dator, eta 1997ko urriaren 12ko 
eskrituran esleitu zen. 

 

 Sirva como elemento a considerar que en esa 
zona existe una parcela inscrita en el libro 47 de 
Abanto y Ciérvana del Registro de la Propiedad de 
Portugalete, folio 19, finca 2673 descrita como 
heredad sebe, al punto que llaman Santa Agueda y 
que hoy se conoce por el Chorro con una extensión 
de 1393 m2 que linda al norte con el arroyo que baja 
de los Pontones, al sur con doña Antonia escarza, al 
este herederos de Manuel Escarza y al oeste con 
CAPELLANIA. La finca procede de la herencia de 
Francisca Villar y Putxeta que fue adjudicada en 
escritura el 12 de octubre de 1907. 

 

b) Eremu horretako aurkikuntzak guztiz bat datoz 
Somorrostroko batailen garapenarekin (1874ko 
otsaila-maiatza) zuzenean lotzen dituen 
kronologiarekin 

 

 b) Los hallazgos en esa zona se corresponden 
plenamente con la cronología que los relaciona 
directamente con el desarrollo de las batallas de 
Somorrostro (Febrero-Mayo de 1874) en el contexto 
de la segunda Guerra Carlista. 

 
Horregatik, gaur egungo bideen ertzetan dauden 

belardien eremua interes handikoa da ondarearen 
ikuspegitik, eta potentzial arkeologiko handia du; izan 
ere, dirudienez, balizko gordailu arkeologikoa zati 
handi batean kontserbatu da. EGINDAKO 
IKERKETAK EZ DU AUKERA EMAN SEKTORE 
HORIETAN SAKONTZEKO, FASE HONETAN 
PLANIFIKATUTAKO LANETIK KANPO GERATU 
DELAKO, ETA, HORREN ONDORIOZ, ANALISI 
HORI BIGARREN FASE BATERAKO GERATU DA. 
Espazio horren karakterizazio zehatza ez da 
ezagutzen; izan ere, ez dakigu borroka eremu baten 
aurrean besterik ez gauden eta aurkitutako hondakin 
metalikoak hortik eratorritako hondakinak diren, edo 
tropa karlisten atzeguardiako kanpaleku posible 
baten aurrean gauden (horrek, halaber, balizko 
hondakindegi edo lurperatze-eremu bat aurkitzeko 
aukera ematen du). 

 

 Estas circunstancias convierten a la zona de 
praderas que se disponen en los márgenes de los 
actuales viales como un área de gran interés desde 
el punto de vista patrimonial y de un gran potencial 
arqueológico ya que al parecer el posible depósito 
arqueológico se ha conservado en buena parte. EL 
ESTUDIO REALIZADO NO HA PERMITIDO 
PROFUNDIZAR EN ESOS SECTORES AL 
QUEDAR FUERA DEL TRABAJO PLANIFICADO 
EN ESTA FASE, DEJANDO ESE ANÁLISIS PARA 
UNA SEGUNDA ETAPA. Se desconoce la 
caracterización exacta de ese espacio, si 
simplemente nos encontramos ante un área de 
combate y los restos metálicos localizados son los 
restos derivados del mismo, o bien nos podemos 
encontrar ante un posible campamento de 
retaguardia de las tropas carlistas (hecho que abre la 
posibilidad de localizar asimismo su posible 
escombrera o área de enterramientos. 

 



BOSGARRENA.- Azaldutako guztia kontuan 
hartuta, ondoriozta dezakegu Parke Teknologikoaren 
eragina jasan duen eremua ez dela behar bezala 
aztertu. Gainera, Somorrostroko batailen borroka 
armatua gertatu zen lekuez inguratuta egoteaz gain, 
igarobide eta bonbardaketen leku ere izan zen bi 
bandoentzat; izan ere, sarbideen eremuan aztarna 
arkeologikoak aurkitu ziren, Parke Teknologikoaren 
eremuan jarraitutasuna izan zezaketenak. 

 

 QUINTO.- Todo lo expuesto nos lleva a la 
conclusión de que la zona afectada por el Parque 
Tecnológico no ha sido suficientemente estudiada y 
que además de estar rodeada por lugares donde se 
produjo el enfrentamiento armado de las Batallas de 
Somorrostro fue tanto lugar de paso y bombardeo 
para ambos contendientes, habiéndose encontrado 
restos arqueológicos en la zona de los accesos que 
pudieran tener continuidad en la zona del Parque 
Tecnológico. 

 
Hori guztia dela eta, eta berau oneste aldera, 

honako hau proposatzen dugu: 
 

 Por todo ello y para su aprobación proponemos: 
 

1. Bizkaiko Foru Aldundiari eskatzea 
Ezkerraldea/Meatzaldeko Parke Teknologikoko 
eraikuntzak eragindako obren ikerketa arkeologikoa 
egin dezala.  

 

 1º Instar a la Diputación foral de Bizkaia que 
realice un estudio arqueológico de las obras 
afectadas por la construcción del Parque 
Tecnológico de Ezkerraldea/Meatzaldea. 

 
2. Ikerketa arkeologikoa izapidetzen den bitartean, 

Udalak ez du obra-lizentziarik emango parkearen 
barruan, eta Bizkaiko Foru Aldundiak konpromisoa 
hartzen du egindakoaren jarraipena egiteko eta lur 
gehiago ez mugitzeko arkeologoen aurretiko 
txostenik gabe. “ 

 

 2º En tanto se tramita el estudio arqueológico, el 
Ayuntamiento no concederá ninguna licencia de obra 
dentro del recinto del Parque, comprometiéndose la 
Diputación Foral de Bizkaia a hacer un seguimiento 
de lo ya realizado y no mover más tierras sin los 
informes previos de los arqueólogos. “ 

 
Jarduneko alkateak hitza eman dio mozioaren 

sinatzailea den EH-BILDU udal-taldeko 
bozeramaileari. 

 

 El Sr. Alcalde en funciones otorga el uso de la 
palabra a la Portavoz del Grupo Municipal EH-BILDU, 
firmante de la moción. 

 
Gentzane Carrión Gómez andreak aurkeztutako 

mozioaren oinarrien eta helburuen azalpena egin du. 
 

 Dª Gentzane Carrión Gómez realiza una 
exposición de los fundamentos y objetivos de la 
moción presentada. 

 
Jarraian, Udalbatzako kideek hainbat esku-hartze 

izan dituzte. 
 

 A continuación, se producen distintas 
intervenciones por parte de diferentes miembros de 
la Corporación. 

 
Egindako eztabaidak oso-osorik jasota daude 

saioaren bideo-akta digitalean, idazkariak 
elektronikoki sinatu duena (esteka honen bidez 
sartzen da: 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batz
ar/168). 

 

 Las deliberaciones producidas están recogidas 
íntegramente en el video-acta digital de la sesión, 
firmada electrónicamente por la Secretaria (a la que 
se accede en el enlace: 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batz
ar/168). 

 
Esku-hartzeak bukatuta, ohiko bozketa egin da, 

eta honako hau izan da emaitza: 
 Finalizadas las intervenciones, el asunto se 

somete a votación ordinaria, con el siguiente 
resultado: 

• ALDEKO BOTOAK: 5 (2 EH-BILDU + 2 INDAZ + 
1 ELKARREKIN/PODEMOS)  

 
• VOTOS A FAVOR: 5 (2 EH-BILDU + 2 INDAZ + 

1 ELKARREKIN/PODEMOS)  

• AURKAKO BOTOAK: 7 (5 EAJ-PNV + 2 PSE-
EE/PSOE) 

 
• VOTOS EN CONTRA: 7 (5 EAJ-PNV + 2 PSE-

EE/PSOE) 

• ABSTENTZIOAK: 0 
 

 
• ABSTENCIONES: 0 

 
Horren ondorioz, aurretik transkribatu den 

EH-BILDU udal-taldearen mozioa baztertu da. 
 En consecuencia, queda rechazada la moción del 

Grupo Municipal EH-BILDU anteriormente transcrita. 

https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
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6. EH-BILDU UDAL-TALDEAREN MOZIOA 

UDALERRIAN "HONDARTZA BERDEAK" 
GAITZEKO 
 

 6. MOCION DEL GRUPO MUNICIPAL EH-BILDU 
SOBRE LA HABILITACIÓN DE “PLAYAS 
VERDES” EN EL MUNICIPIO. 
 

Udalbatzak aztertuko du EH-Bildu udal-taldeak 
Abanto Zierbenako Udalaren erregistro telematikoan 
2020ko uztailaren 23an aurkeztutako mozioa 
(zenbakiar: 4924). Honako hau dio, hitzez hitz: 

 

 Se somete a consideración del Pleno la Moción 
presentada por el Grupo Municipal EH-BILDU, en el 
registro telemático del Ayuntamiento de Abanto 
Zierbena, el día 23 de julio de 2020, bajo el número 
4.924, cuyo tenor literal es el siguiente: 

 
“Koronabirusa agertu zenetik, gure bizimoduak 

aldatu egin dira, eta, gainera, uda modu 
desberdinean bizitzea tokatzen ari zaigu: hondartzek 
eta igerilekuek edukiera mugatua dute, parkeetan eta 
berdeguneetan pertsonak ugaritzen ari dira… Hori 
gutxi balitz, pandemiaren ondorio ekonomikoak direla 
eta, abantar asko ezin izango dira oporretara joan. 
 

 “Desde la aparición del “coronavirus” hemos 
visto alteradas nuestras formas de vida, pero 
además nos está tocando vivir un verano de forma 
diferente, con las playas y piscinas con el aforo 
reducido, con un aumento de las personas en 
parques y zonas verdes y much@s abantarras que 
debido a las consecuencias económicas de la 
pandemia no se podrán ir de vacaciones. 

 
Horregatik, uste dugu Udalak herrian eremu 

berriak gaitu beharko lituzkeela. Horrela, aire 
zabaleko aisialdi osasungarrirako aukera bat 
eskainiko die herritar eta familia guztiei, eta, bereziki, 
haurrei eta adinekoei. Aisialdirako guneak, etxetik 
gertu dauden berdeguneak, une jakin batean 
eguzkitakoak jarri eta urarekin freskatu ahal izateko, 
betiere urruntze fisikorako neurriak mantenduta. 

 

 Por eso creemos que el Ayuntamiento debe 
habilitar nuevas zonas dentro del ámbito urbano, que 
ofrezcan una alternativa de ocio saludable al aire libre 
a toda la población y familias en general y 
especialmente a niños, niñas y personas mayores. 
Espacios para el esparcimiento, zonas verdes cerca 
de casa, donde en un momento dado se puedan 
colocar unas sombrillas, refrescarte con agua y 
siempre manteniendo las medidas de 
distanciamiento físico. 

 
Uste dugu garrantzitsua dela pertsonak zaintzeko 

inbertsioei lehentasuna ematea. Hala ere, ikuspuntua 
zabaldu behar da, eta ikusi behar da zaintza oinarrizko 
beharrak asetzetik harago doala, eta etxetik gertu 
aisialdi osasungarriaz gozatu ahal izateak pertsonen 
ongizateari ere laguntzen diola, are gehiago gure 
etxeetan ia 3 hilabetez konfinatuta egon ondoren. 
 

 Creemos que es importante priorizar las 
inversiones destinadas al cuidado de las personas, 
pero hay que ampliar la mirada y ver que el cuidado 
va más allá de satisfacer unas necesidades básicas, 
y que poder disfrutar de un ocio saludable cerca de 
casa, también contribuye al bienestar de las 
personas, más aún, después de hacer estado 
confinad@s durante casi 3 meses dentro de nuestras 
casas. 

 
Horregatik, iruditzen zaigu inbertsio txiki batekin 

eta sormen apur batekin “hondartza berdeak” gaitu 
genitzakeela, abuztuan eta irailean dastatzeko. Hori 
horrela, Abanto Zierbenako Udalbatza Osoari honako 
hau onartzea proposatzen diogu: 

 

 Creemos que con poca inversión y un poco de 
creatividad se podrían habilitar “playas verdes” para 
su disfrute durante el mes de agosto y septiembre. 
Por ello, proponemos para su aprobación por parte 
del Pleno Municipal del Ayuntamiento de Abanto 
Zierbena que: 

 
1.- Aisialdirako guneak jar ditzala udalerriko gune 

nagusietan (Las Carreras, Gallarta eta Sanfuentes), 
itzala eta ura izateko aukerarekin, eta mugatutako 
lursailak finkatzea urruntze sozialeko segurtasun-
neurriei eutsi ahal izateko. 

 1.- Se habiliten espacios de ocio en los diferentes 
núcleos principales del municipio (Las Carreras, 
Gallarta y Sanfuentes), con posibilidad de sombra y 
agua, fijando parcelas delimitadas para poder 



 mantener las medidas de seguridad de 
distanciamiento social. 

 
2.- Lehentasuna emango zaie dutxa mugikorrak 

jartzeko aukera ematen duten eta uretara sartzeko 
puntuak dituzten berdeguneei. 
 

 2.- Se priorizarán aquellas zonas y espacios 
verdes donde existan puntos de acceso al agua para 
la colocación de duchas móviles. 

 
3.- Beharrezkoa den lekuetan, eremua txukundu 

egingo da, belarrak eta/edo sastrakak garbituta edo 
moztuta. 
 

 3.- En aquellos espacios donde resulte necesario, 
se adecentará el espacio con limpieza o siega de 
hierbas y/o matorrales. 

 
4.- Proposamen gisa, eta inolaz ere harreman itxia 

izan gabe: Gallartan, El Campillo industrialdearen 
ondoko parkean (“El Griego” izenaz ezagutzen da); 
Sanfuentesen, Santa Barbara Taldearen ondoko kirol-
gunean eta Santa Luzia zelaietan; Las Carrerasen, 
San Pedroko zelaietan edo Los Llanos auzoan. Hala 
ere, baimenen, bideragarritasunaren eta 
erabilgarritasunaren edo sarbidearen arabera egokitu 
ahal izango da.“ 
 

 4.- A modo de proposición, y sin que en ningún 
caso sea una relación cerrada: En Gallarta en el 
parque popularmente conocido como el parque de 
“El Griego” junto al polígono industrial El Campillo; 
en Sanfuentes en el complejo deportivo junto al 
Grupo Santa Bárbara y en las campas de Santa Lucía; 
en Las Carreras en las campas de San Pedro o en el 
Barrio de Los Llanos, pudiéndose adaptar según 
permisos, viabilidad y disponibilidad o acceso. “. 

 
Jarduneko alkateak hitza eman dio mozioaren 

sinatzailea den EH-BILDU udal-taldeko 
bozeramaileari.   

 

 El Sr. Alcalde en funciones otorga el uso de la 
palabra a la Portavoz del Grupo Municipal de EH-
BILDU, firmante de la moción.   

 
Gentzane Carrión Gómez andreak aurkeztutako 

mozioaren oinarrien eta helburuen azalpena egin du. 
 

 Dª Gentzane Carrión Gómez realiza una 
exposición de los fundamentos y objetivos de la 
moción presentada. 

 
Jarraian, Udalbatzako kideek hainbat esku-hartze 

izan dituzte. 
 

 A continuación se producen distintas 
intervenciones por parte de diferentes miembros de 
la Corporación. 

 
Egindako eztabaidak oso-osorik jasota daude 

saioaren bideo-akta digitalean, idazkariak 
elektronikoki sinatu duena eta udal-webgunean 
eskuragarri dagoena (esteka honen bidez sartzen 
da: 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/ba
tzar/168). 

 Las deliberaciones producidas constan  
íntegramente en el video-acta digital de la sesión, 
firmada electrónicamente por la Secretaria, 
disponible en la web municipal (a la que se accede 
a través del enlace: 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/ba
tzar/168). 

Eztabaida bukatuta, ohiko bozketa egin da, eta 
honako hau izan da emaitza: 

 Finalizado el debate, se somete el asunto a 
votación ordinaria, con el siguiente resultado: 

• ALDEKO BOTOAK: 5 (2 EH-BILDU + 2 
INDAZ + 1 ELKARREKIN/PODEMOS) 

 • VOTOS A FAVOR: 5 (2 EH-BILDU + 2 
INDAZ + 1 ELKARREKIN/PODEMOS) 

• AURKAKO BOTOAK: 7 (5 EAJ-PNV + 2 PSE-
EE/PSOE) 

 • VOTOS EN CONTRA: 7 (5 EAJ-PNV + 2 PSE-
EE/PSOE) 

• ABSTENTZIOAK: 0 
 

 • ABSTENCIONES: 0 
 

Horren ondorioz, aurretik transkribatu den EH-
BILDU udal-taldearen mozioa baztertu da. 

 

 En consecuencia, queda rechazada la moción 
del Grupo Municipal EH-BILDU anteriormente 
transcrita. 

 
7. ESKAERAK ETA GALDERAK.  7. RUEGOS Y PREGUNTAS. 

 

https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batzar/168
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Eskaerak eta galderak egiteko txanda zabaldu 
denean, Gentzane Carrión Gómez EH-Bilduko 
zinegotziak eta Koldo Silva Urcelay INDAZeko 
zinegotziak esku hartu dute, hainbat galdera eta 
eskaera egiteko.  

 

 Abierto el turno de ruegos y preguntas, 
intervienen la concejala de EH-BILDU, doña 
Gentzane Carrión Gómez, y el concejal de INDAZ, 
don Koldo Silva Urcelay, para formular varios ruegos 
y preguntas.  

 
Horren ostean, jarduneko alkate jaunak hartu du 

hitza aurreko saioan INDAZ eta EH-BILDU udal-
taldeek idatziz egin zituzten galderei erantzuteko. 

 

 Tras ello, toma la palabra el Sr. Alcalde en 
funciones para contestar a las preguntas formuladas 
por escrito en la anterior sesión, por parte de los 
Grupos Municipales de INDAZ y EH-BILDU. 

 
Egindako galderak eta eskaerak eta horiei 

emandako erantzunak oso-osorik jasota daude 
saioaren bideo-akta digitalean, idazkariak 
elektronikoki sinatu duena eta udal-webgunean 
eskuragarri dagoena (esteka honetan sartzen da:  

 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/b

atzar/168). 
 

 Los ruegos y preguntas formuladas y las 
contestaciones realizadas constan  íntegramente en 
el video-acta digital de la sesión, firmada 
electrónicamente por la Secretaria, disponible en la 
web municipal (a la que se accede a través del 
enlace: 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abantozierbena/batz
ar/168). 

 
Eta aztergai gehiagorik ez dagoenez, alkate jaunak 

bilkura amaitutzat eman du, goizeko hamarrak eta 
hamar direnean. Horri buruz akta hau egin da, eta nik, 
Udalbatzako idazkari nagusiak, hori ziurtatzen dut. 

 Y no habiendo más asuntos que tratar, la 
Presidencia levanta la sesión, siendo las diez horas y 
diez minutos del mismo día de su comienzo, de la 
que se extiende la presente Acta, y de la que yo, la 
Secretaria General de la Corporación, doy fe. 

 
O.E.  /   Vº. Bº. 

JARDUNEKO ALKATEA / EL ALCALDE EN 
FUNCIONES 

(796 AD, 2020/07/14koa / D.A. 796 de 14/07/2020) 

  
IDAZKARI NAGUSIA/SECRETARIA GENERAL 
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